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Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 143 (MOF alm. del) stillet den 21. oktober 2020 efter 

ønske fra Søren Egge Rasmussen (EL). 

Spørgsmål nr. 143 

”Vil ministeren redegøre for mulighederne for at flytte reguleringen af svinefabrikker til 

anden lovgivning for at sikre, at de fremover reguleres på samme måde som industrivirksomheder?” 

Svar 

Det fremgår af besvarelsen af spørgsmål nr. 7 (B 113) af 8. juni 2020, at det i reguleringen af husdyrbrug 

overordnet er tilsigtet, at husdyrbrug skal overholde de samme krav som øvrig industri. I svaret 

redegøres der for, at der på grund af husdyrproduktionens særlige karakter, er en række forskelle 

mellem husdyrreguleringen og industrireguleringen. Disse forskelle har netop til hensigt at sikre, at 

husdyrproduktionerne kan overholde de forskellige beskyttelsesniveauer. I besvarelsen redegøres der 

desuden nærmere for reguleringen af ammoniak, BAT, lugt, støv og støj i hhv. husdyrreguleringen og 

industrireguleringen.  

 

I spørgsmål nr. 686 (MOF alm. del) af 2. april 2020, efterspurgtes en redegørelse for forskellen i 

niveauet af beskyttelse af naboer til henholdsvis svineindustri og øvrig industri, herunder f.eks. forskel 

i tilladte grænseværdier for lugt. Det fremgår af besvarelsen, at lugtreguleringen for industri og 

husdyrproduktion er grundlæggende ens i opbygningen, og den er baseret på samme spredningsmodel 

(OML). De væsentligste forskelle skyldes kildetyperne i hhv. industri- og landbrugsproduktionen. På 

industrivirksomheder er der typisk høje skorstene med betydelige variationer i lugtpåvirkningerne hos 

naboer inden for en time, mens der er lavere variationer i lugtpåvirkningerne i nærheden af stalde.   

Baggrunden for at grænseværdierne er forskellige skyldes hovedsageligt, at de tager højde for disse 

forhold.  
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